
 K názvu naší vesnice (čtenářský příspěvek) 
Zamysleli jste se někdy, proč má asi naše vesnice takový krásný název – Kostelní Lhota. Kolem nás 

jsou různé Lhoty, Písková, Vrbová…a naše – Kostelní. Proč asi? Že tady byla velká fara, ze které se řídila 
farnost i v jiných vesnicích nebo proto, že se tady naši předkové opravdu klaněli Pánu Bohu a prosili ho 
neustále o ochranu a pomoc ve svých těžkostech? Nebo snad proto, že náš kostelík byl vystavěn mezi 
prvními nebo snad proto, že byl ve farnosti nejhezčí? Možné že tehdy i největší. Kdo ví….. 

Čas se však nemůže a nechce zastavit. Přešly roky a co nám zůstalo? Název Kostelní Lhota a 
ošumělý kostelík. Zeď téměř trosky, tráva kolem kostelem neposečená, venkovní omítka opadaná, věž bez 
hodin, jen ty zvony je někdy slyšet. Nádherná kovová brána, pískový náhrobek s lebkou a umrlčími kostmi 
uprostřed "změnily majitele".   

Neostýchejte se, vejděte do tohoto chrámu našeho Pána. Stěny holé, jen zašlá stará malba dokazuje, 
že tam kdysi bývaly obrazy, sochy… 

Asi kdybychom byli více hrdí na místo kde žijeme, možná bychom si trochu více všímali to, co se děje 
kolem nás. Kolik zlodějů již za posledních deset let  "navštívilo" ten malý, kdysi pěkný kostelík. Chvíli nás to 
zamrzí, zanadáváme na poměry a pak, jako kdyby nic, žijeme si dál. Ale my přece jen žijeme v Kostelní 
Lhotě. Kostelní… Do kdy budeme mít "lhůtu" k nápravě toho, na co jsme jaksi v koloběhu života zapomněli?  

Ti starší si dobře pamatují sousedy, kteří často mířili směrem ke kostelíku. Ne vždy byla mše. Jenom 
tak, pomodlit se, zamyslet se nad sebou, zeptat se faráře, jestli nepotřebuje nějakou pomoc. A teď? ….. 
Jednoduše zkonstatujeme, že vykradli kostel a jde se dál. Možno někdo někdy přijde s návrhem, abychom tu 
naši vesnici přejmenovali. Třeba  Lhota u vykradeného kostela. Nebo Lhota u kostela s opadávající omítkou. 
Ale to by bylo dlouhé. Tak třeba jen Lhota. Ale jaká? To je jedno.  

Ale proč bychom zapomínali na to, čeho si vážili ti před námi, co budovali? Proč zapomínáme na to, 
že i tento kostelík má ve svých zdech vloženy jejich prosby, jejich naděje na pomoc, jejich kapky potu z 
lopotné práce? Proč bychom nemohli opět obnovit nádheru kostela, který byl po staletí pro lidí místem, kam 
se uchylovali v čase bídy, žalu, v čase, když se z něčeho radovali. Jeden se díval na sochu Panny Marie, 
druhý na obraz z Křížové cesty, třetí se jen ponořil do své duše. Kde dnes jsou? Kolik těžkostí, žalu i utrpení 
tu zůstalo skryto. 

Ti, kteří se nehodně dotkli svaté věci, jen pro vidinu pár korun světského bohatství, možná ani neví, 
že tou krádeží na sebe vzali všechny útrapy, které kdy naši předkové složili v našem kostelíku. Že jim to 
vůbec nepřinese štěstí, to mi věřte. Možná že chvíli budou mít peníze, ale pak, pak začnou působit slova 
našich předků. Ve strachu pak nebudou vědět jak se to stalo, že najednou jim nic nevychází, že třeba 
zkrachovali. Ale to je již jejich věc. 

Ale co my?  Budeme se jen dívat na to, jak se nám náš kostelík, po kterém naše vesnice dostala 
jméno, před očima rozpadá? Dovolíme, aby se pomalu vytrácel z naší mysli? Dovolíme, aby za několik let 
naše vesnice již neměla název Kostelní? Všechno je jen a jen v nás. Slováci, kteří tu žijí, vědí, že na 
Slovensku, když je třeba, chodí se každou sobotu pomáhat na faru. Nejen uklízet. Vidíte chlapy jak omítají, 
malují, a to vše ve svém volném čase, jen aby  nikdo nemohl říci, co je to tu za lajdáky, kteří si ničeho 
pěkného neváží. A to prosím název jejich vesnice nemá tak nádherný zvuk jako ta naše.  
-lgt- 
  
Poznámka k p ředchozímu p řísp ěvku.  
     Obecní zastupitelstvo je si vědomo havarijního stavu kostela  
a již delší dobu jedná s katolickou správou o společném postupu 
na jeho generální opravě. 
     V současné době je vypracován projekt s rozpočtem a jsou 
zajišťovány finanční zdroje na tuto akci, na kterých se bude 
podílet církev, obec a stát formou dotace. V této souvislosti  
se projednává rovněž odkoupení fary, kterou by poté obec 
zrenovovala pro svoji potřebu. Občané budou informováni  
o výsledcích těchto jednání. 
 

Hudba v katolickém kostele 
 

     Na Václava v neděli dne 28.9. se uskutečnil koncert 
v katolickém kostele spojený se sbírkou na jeho opravu. V podání 
Kutnohorských pozounistů zazněl na úvod Svatováclavský 
chorál. Na programu byla barokní chrámová a zámecká hudba  
a skladby, složené na počest korunovace Marie Terezie českou 
královnou. Nakonec bylo zahráno i několik současných skladeb 
ze známých muzikálů. Příští koncert se uskuteční o Vánocích. Na 
tomto benefičním koncertě bylo vybráno 2.540,-Kč.   
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